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WE: AL IXRES LT XN AT AR IR K F, BRALERN
MR A, A —ER R, MATEZR B, HEEZXRELZIET KAK
FHE T 2R EABBEAGRA], AL E LR EGEARN 0I5 R LMEE
BHwmd., TRHAGSRE, kT, —AFELT, NP REMF &R E
Fo BT AUM 8 3 51 o0 AFRRL % 81 50 0 Ao RSB B3 AE i A 2 =
A . RAIEZEAFE R ITAZ LT I FEE, AT 2RI, &
A BILAAE K AT G G AT BRI R, VAR IR A7,
BT ZOMRA O AREEIARKE, LS PEFELS T LR EEXKY
SR AR PE

FAEE A E LR E; S BEKE

2. BUR: ARG FH LT ERELNE
(& razF) 2010 F% 3 4

WE: ZFARARFERIHLEHTAMHEAE E—H, RAPELFIK,
HALIF R AT 0 T SLF B AR, A KA A 20 #H2 R R A= 2008
FHERDNZRFHROERAANRER T RALEAS TRARF T EN, AN
HiE 6 A RRA A T REIE R B RN, BRI R R AR, fEFTAL AETE
TS EGE. A, EHWERARSHRERES. AR LR H ¥
BB RER T UL G ZNRE. FEETHETFEE B TEF,
—HA A L) T RIRE AT L oagif % FA, RALE FRfeE A & LiRds, #
SER/ T HEN, FRAARNE, ZAORZFARNLF EEBUFF R AT 24+
BAREH ) T KNG E S
Abstract: Economic globalization has bound industrial and commercial activities in
the world so closely, that it has made people in the planet a community of common
fortune, and business ethics of global significance. Financial crises happened
respectively in East Asia at the end of 20th century and in US and western world in
2008, have given prominence of business credit to economic order. Financial bubbles
created by businessmen can damage economic foundation and ruin achievements of
economic and social development, anyone, any country can be their victims.
Meanwhile, quality and safety of physical products and honesty in commercial
advertisement and trade are always the most important element in business ethics. In
the process of market economic reform and embrace of globalization, China has been
confronted with many problems in business ethics, and has been making great efforts
to resolve them. Strengthening credit in international and domestic business, setting
up universal rules for trade, achieving social justice, are a task that all the people and
countries in the world should face and strive to realize.
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xAE1E: BR; k%, Bd; 5 RE

On the Implications of Righteousness in the Mohist Conception of “Universal Impartial
Love”
Liu Qingping
Fudan Institute for Advanced Studies in Social Sciences, Fudan University, Shanghai 200433,
China
Abstract: The Mohist conception of “universal impartial love” highlights the ancient precept of
righteousness. The Mobhist assertion of “harming no one and loving fellow humans” stresses the
concept of equality and endorses the primitive idea of democracy. In these aspects, it not only
surpasses the paradoxical Confucian idea of “humane love” in large measure, but also helps us
correct some defects in the modern Western ideas of “rights” and “equality”.

Key words: Mohism; universal impartial love; rightness; equality; democracy
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	一.学术成果
	1. 顾肃：关于社会主义民主的若干理论问题辨析
	2. 顾肃：全球化时代的商业伦理与社会公正
	3. 刘清平：论墨家兼爱观的正当内涵及其现代意义
	4. 孙国东：《民族想象与文化认同——从<叶问2>说开去》
	5. 邓正来主编《世界社会科学高级讲坛讲演录》第一辑出版
	6. 邓正来：“知识转型”：引进来与走出去——《世界社会科学高级讲坛讲演录》序
	7. 克劳斯 迪克 著 林曦 译：德国的纪念文化与佛里德里希 席勒的世界性遗产
	8. 王斯福 著 孙国东 译：文明的概念与中国的文明
	9. 《中国社会科学辑刊》春季卷2010年3月总第30期出版

	二.学术讲座
	1. 中国深度研究席明纳：转基因主粮与中国的“三农”问题
	2. 学术名家讲坛：张英进教授主讲“中国电影的跨学科研究”
	3. 中国深度研究高级讲坛：陈志明教授主讲“从海外华人研究谈迁移、本土化与交流”
	4. 复旦文科科研处与高研院举行第十六期“通业青年讲坛”
	5. 复旦高研院举办第五期慧园鉴赏会

	三.学术来访
	1. 悉尼大学来访复旦高研院
	2. 莱斯大学访问高研院

	四.学术出访
	1. 邓正来教授应邀参加母校“川外”六十周年校庆活动
	2. 邓正来教授应邀参加民进中央考察团赴浙江进行“推进文化走出去战略”专题调研
	3. 纳日碧力戈教授参加“都市与族群/民族”研讨会
	4. 邓正来教授应邀到内蒙古大学讲学
	5. 邓正来教授应邀到中央教科所南山附属学校讲学

	五.学术会议
	1. “东亚协商政治的文化渊源”国际学术研讨会举行
	2. “生存性智慧”：知识与智慧的关系学术研讨会会议议程


